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             κουκουβάγια           

Λίγα λόγια για το “ου” 

Το ου όταν τονίζεται, ο τόνος μπαίνει πάνω στο δεύτερο γράμμα 

το υ. Λέμε ού.  Παράδειγμα:κουλούρι, λουλούδι. 

 

Άσκηση: Να βάλεις τον τόνο (΄) στις παρακάτω λέξεις: 

 

πιρουνι, παπαρουνα, κουνια, 

 

σαπουνι, λουκουμι, κουνουπι 

 

Λίγα λόγια για το που και το πού 

Βάζουμε τόνο επάνω στο που,  μόνο όταν ρωτάει: 

Παράδειγμα: Πού πήγες; Πού ήσουν; 

Αν δεν ρωτάει το αφήνουμε χωρίς τόνο. 

Παράδειγμα: Γέλια που κάναμε. 

 

Γράφω και διαβάζω 

 - Πού πήγες με το ποδήλατο; 

 - Πήγα στη Στέλα που με ήθελε κάτι. 

 

 

Ου 

ου 
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Τα παιδιά παίζουν 

1. Γράφω και διαβάζω: 

2. Συμπληρώνω με <<αι>> και διαβάζω: 

Ανεβ _ _ νω επάνω.          Σημ _ _ α. 

Κατεβ _ _ νω κάτω.          Ωρ _ _ α. 

Πηγ _ _ νω έξω.                _ _ θουσα. 

  

       3.  

  

Τα παιδιά  παίζουν στην παιδική χαρά και είναι     πολύ 

χαρούμενα.                                                                     

                                                                                   

                                                                                      

 

Αι 

αι 
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Γράφω πώς ονομάζομαι: 

Ονομάζομ _ _ : ............................................................ 

 

       Η Ειρήνη είναι στην κούνια. 

 

1. Γράφω και διαβάζω: 

 

 

 

2. Συμπληρώνω με Ει και με ει και διαβάζω 

δυνατά. 

Η  _ _ ρήνη ανεβαίν_ _ επάνω. 

Η  _ _ ρήνη κατεβαίν _ _ κάτω. 

Η  _ _ ρήνη πηγαίν _ _  έξω. 

Η γιαγιά λέ_ _ ένα παραμύθι. 

Ο Στάθης έχ _ _ ένα ωραίο τόπι. 

Ει 

ει 

Η Ειρήνη ανεβαίνει στην κούνια και η γιαγιά την   

κουνάει.                                                                     
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Ασκήσεις 

 

1. Να συμπληρώσεις όπου πρέπει με <<αι>> και όπου πρέπει 

<<ει>> και να διαβάσεις τι δείχνει η κάθε εικόνα: 

 

   

              Ένα  π _ _ δί  ανεβ _ _ ν _ _  τη  σκάλα. 

 

 

        Η  σημ _ _ α   κυματίζ _ _   ωρ _ _α  στον  άνεμο. 
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Οικογένεια 

 

1. Γράφω και διαβάζω 

 

 

 

 

 

2. Συμπληρώνω με  οι και διαβάζω δυνατά: 

Αν_ _ γω τα παράθυρα. 

Βάφω τον τ_ _ χο. 

Παίζω στο _ _ κόπεδο. 

Αγαπώ την _ _ κογένειά μου. 

Όλ _ _ είμαστε φίλ _ _. 

 
 

  

Οι 

οι 

 Οι κάτοικοι της πόλης.                                                                     

                                                                                   

 Οι καλοί μου φίλοι.                                                                                     
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Ασκήσεις 

 

1. Να γράψεις πώς λέγονται τα παρακάτω πρόσωπα, ζώα 

και πράγματα, όταν είναι πολλά. Πρόσεξε στο τέλος να 

βάζεις πάντα οι, όπως στο παράδειγμα: 

              

Ο λαγός Οι λαγοί 

Ο λύκος  

Ο γάτος  

Ο τοίχος  

Ο θείος  

Ο οικοδόμος  

Ο πετεινός  

 

2. Τώρα να κάνεις το ίδιο και με τις παρακάτω προτάσεις, 

όπως στο παράδειγμα: 

 

Ο κόκκινος τοίχος Οι κόκκινοι τοίχοι 

Ο ψηλός θείος  

Ο μεγάλος γάτος  

Ο γαλανός ουρανός  

Ο ωραίος χορός  

Ο δυνατός άνεμος  

Ο καλός φίλος  

Ο μεγάλος σκύλος  
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Να συμπληρώσεις τι δείχνει η κάθε εικόνα. 

_ _ _ _ _ _ _ 
 

_ _ _ _ _ 

_ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ 

 

 _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ 

Μπ 

μπ 
Μπάμπης 
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                    πέντε                    Ντίνος 

Γράφω και διαβάζω: 

Να γράψεις τι 

δείχνει η κάθε 

εικόνα.   

    _ _ _ _ _ _ _   _ _ _ _ _ _ _ _ _ 

   _ _ _ _ _ _ _ _ _     _ _ _ _ _ _ 

Ντ 

ντ 

Ο Ντίνος κάθεται κοντά στον Αποστόλη.                      
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        το φεγγάρι 

1. Γράφω και διαβάζω: 

2. Να γράψεις τι δείχνει 

η κάθε εικόνα.   

     _ _ _ _ _ _ _   _ _ _ _ _ _ _ _ _ 

3. Συμπλήρωσε με γγ και διάβασε: 

Ο Βα___έλης είναι φίλος μου. 

Ο παππούς μου έχει πέντε ε___όνια. 

Με το σφου___άρι σβήνουμε τις κιμωλίες από τον πίνακα. 

Η Α___ελική μένει κοντά μας. 

 

γγ 

Το φεγγάρι φέγγει στον ουρανό.                               
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Να συμπληρώσεις την κάθε λέξη στην κατάλληλη εικόνα: 

άγκυρα, σαλιγκάρι, κάγκελα, αγκάθια   

       _ _ _ _ _ _ _ _ _      _ _ _ _ _ _ _ 

    _ _ _ _ _ _     _ _ _ _ _ _ 

 

Γκ 

γκ 
Ο Καραγκιόζης 
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ΠΡΟΣΕΞΕ ΑΥΤΟ: Όταν σε μια λέξη είναι κεφαλαία όλα 

τα γράμματά της, δεν βάζουμε καθόλου τόνο. 

Παράδειγμα: ΚΑΡΑΓΚΙΟΖΗΣ, ΤΑΣΟΣ, ΦΕΓΓΑΡΙ, ΤΟΠΙ, 

ΡΕΝΑ. 

 

Αν, όμως, είναι κεφαλαίο μόνο το πρώτο γράμμα, βάζουμε 

τόνο κανονικά. 

Παράδειγμα: Άννα, Ώρα, Τάκης, Ρένα. 

 

Άσκηση 

 

Από τις παρακάτω λέξεις να γράψεις ξεχωριστά αυτές που 

γράφονται με  γγ και ξεχωριστά αυτές που γράφονται με 

γκ. 

 

σφουγγάρι, φεγγάρι, αγκαλιά, αγγούρι, άγκυρα, σαλιγκάρι, 

αγγλικά, παγκάκι, άγγελος, πιγκουίνος 

 

γράφονται με γκ γράφονται με γγ 
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1. Γράφω και διαβάζω: 

2. Συμπληρώνω με τζ και 

διαβάζω δυνατά τις παρακάτω 

λέξεις. 

 

_ _ άμι, μελι_ _ άνα, _ _ ίτζικας, 

_ _άκι 

 

3. Γράφω και διαβάζω: 

Ο ξυλοκόπος κόβει ξύλα για το τζάκι. 

 

 

 

Η Τζένη κοιτάζει από το τζάμι. 

 

 

Τζ 

τζ 
Τζένη 

Η Τζένη άναψε το τζάκι.                                           
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Να γράψεις τις λέξεις σε κάθε εικόνα: κατσαρόλα, 

κορίτσι, πετσέτα, κατσίκα 

    _ _ _ _ _ _ _    _ _ _ _ _ _ _ 

    _ _ _ _ _ _ _   _ _ _ _ _ _ _ _ _ 

Τσ 

τσ 

Τσάντα 

Τσεκούρι 
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Ασκήσεις 

 

1. Συμπληρώνω με Τζ ή τζ και διαβάζω δυνατά: 

 

Η __ ένη ανάβει τα ξύλα στο ___άκι γιατί ο καιρός 

πάγωσε πολύ. 

Από το ___άμι κοιτάζει τον ουρανό που σκοτεινιάζει. 

 

2. Συμπληρώνω με το τσ και διαβάζω δυνατά: 

 

Η κα___ίκα δίνει γάλα. 

Το ___εκούρι κόβει ξύλα. 

Με την πε___έτα σκουπίζομαι. 

Η Λί___α είναι καλό κορί___ι. 

 

3. Ξεχωρίζω τις λέξεις που έχουν τσ  από αυτές που έχουν 

στ. 

 

Κώστας, Λίτσα, Στέλιος, πίτσα, στύλος, κατσίκα, στόμα, 

πετσέτα. 

με τσ με στ 
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αυ   →   αβ 

      αυγό                         πύραυλος 
Γράφω και διαβάζω: 

Σήμερα παίζουμε στη δική μας την αυλή. 

Αύριο θα πάμε να παίξουμε στην αυλή του Σταύρου. 

Θα φάμε και αυγά από τις κότες τους. 

Εμένα μου αρέσουν τα βραστά αυγά, αλλά ο Σταύρος τα 

τρώει μόνο τηγανητά. 
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αυ   →   αφ 

 

  αυτί                    αυτοκίνητο 
 

2. Γράφω και διαβάζω: 

Με το αυτοκίνητό μας πήγαμε σε ένα μαγαζί που 

πουλούσε ζωάκια. 

- Αυτά με τα μεγάλα αυτιά είναι κουνέλια, είπε ο 

μπαμπάς. 

- Κι αυτό το πουλί που μιλάει; ρώτησα εγώ. 

- Είναι ο παπαγάλος. 
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Άσκηση 

 

Παρατήρηση: Όταν το αυ τονίζεται, ο τόνος μπαίνει πάντα 

πάνω στο υ. 

Παραδείγματα: Σταύρος, ναύτης, μαύρο. 

 

Από τις παρακάτω λέξεις να ξεχωρίσεις αυτές που το αυ 

διαβάζεται αβ και αυτές που το αυ διαβάζεται αφ και να 

τις γράψεις εκεί που πρέπει: 

 

αυγό, αυτί, αυτοκίνητο, αύριο, αυτός, ναύτης, Σταύρος, 

αυλή, σαύρα, πύραυλος, Ναύπλιο, καυσαέρια, μαύρο, 

ταυτότητα. 

 

αυ → αβ αυ → αφ 

  

  

  

  

  

  

  

 

 

ευ → εβ 
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  Εύη    Ευγενία 
Γράφω και διαβάζω: 

Η Εύη και η Ευγενία πηγαίνουν στην ίδια τάξη. Αλλά 

και οι γονείς τους δουλεύουν στην ίδια δουλειά. 
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Ασκήσεις 

 

1. Να συμπληρώσεις όπως στο παράδειγμα: 

 

εγώ χορεύω    →  αυτός χορεύει 

εγώ δουλεύω   →    

εγώ φεύγω     → 

εγώ γυρεύω    → 

εγώ μαζεύω    → 

εγώ μαγειρεύω    → 

εγώ φυτεύω    →  

εγώ ταξιδεύω    → 

 

2. Να βάλεις στη σωστή σειρά την κάθε ομάδα από τις 

ανακατεμένες λέξεις: 

 

Η μητέρα / στην / μαγειρεύει / κουζίνα. 

 

 

στον κήπο. / λουλούδια / Φυτεύω 

 

 

της θάλασσας / η Εύη / μαζεύει / κοχύλια. 
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ευ → εφ 

 Ευθύμης       Ελευθερία 

Γράφω και διαβάζω: 

Στον κήπο του Λευτέρη είναι ένα μεγάλο πεύκο. 

Ο Λευτέρης το ποτίζει κάθε μέρα. Ύστερα ποτίζει και 

τις λεύκες που φύτεψε φέτος ο πατέρας. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Παρατήρηση: Όταν το ευ τονίζεται, ο τόνος πάει πάνω στο 

υ. 
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Παραδείγματα: 

πεύκο, λεύκα, φυτεύω, μαζεύω, χορεύω, φεύγω, 

εύχομαι, ανακατεύω. 

 

Ασκήσεις 

 

Από τις παρακάτω λέξεις να ξεχωρίσεις αυτές που το αυ 

διαβάζεται αβ και αυτές που το αυ διαβάζεται αφ και να 

τις γράψεις εκεί που πρέπει: 

 

ευτυχώς, μαζεύω, ευχή, χορεύει, ευχή, χορεύω, φεύγω, 

Δευτέρα, ζευγάρι, πεύκο, λεύκα, φυτεύω, ευχαριστώ, 

γυρεύω. 

 

ευ → εβ ευ → εφ 

  

  

  

  

  

 

 

 

 

 


